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ACTA DE REUNIÓ de Comitè de Seguretat i Salut (Sessió Ordinària) 

Sessió  

 

Data: 21 de març de 2024 

Hora d’inici: 11:30 h. 

Hora de finalització: 13.15 h. 

Lloc: Sala de Juntes Facultats de 

Ciències i de Biociències 

Correspon a la reunió del 1r 

trimestre de 2024 

 

 

 Membres que assisteixen: 

Per la part institucional, 

⎯ Nogués Sanmiquel, Carme – presidenta del CSS 

⎯ Balbuena, Núria – Cap Àrea Gestió Persones (representant RRHH) 

⎯ Barragán Leiva, Anna – adm. de Ciències i Biociències 

⎯ Benitez Almarza, M Angeles, cap UG Serveis Científicotècnics 

⎯ Boldú Bochaca, Josep – cap Unitat de la DAiL 

⎯ Escriche Martínez, Luís – docent àmbit Ciències 

⎯ Fdez. De Bobadilla Castañer, Manel – Dtor. del Servei de 

Seguretat i Vigilància  

⎯ Navarro Villanueva, M. Carmen – docent àmbit CCSS 

 

Secretària del CSS,  

⎯ Peregrina Pedrola, Montserrat – secretària del CSS 

⎯ Violeta Labrador, Marta – secretària gestora 

 

Delegats i delegades de prevenció, 

⎯ Blanco Romero, Asunción – delegada de Prevenció JPDI  

⎯ Beneite Díaz, Ignacio - delegat de prevenció JPTGAS-F 

⎯ Morist Yagüe, Ana María – delegada de Prevenció CEPTGAS-L 

⎯ Palomo Peiró, M. Jesús – delegada de prevenció JPDI 

 

Altres persones que assisteixen, 

⎯ André Vázquez, Joan Manel–Cap Servei Assistencial de Salut 

⎯ Castella Bové, Alicia, tècnica del SP 

⎯ Larios Boqué, Carlos - metge de l’SPA 

⎯ Martínez López, Merce – tècnica de l’SP 

⎯ Pascual Roca, Jordi – tècnic de l’SP 

⎯ Perallón Sopena, Sergi – tècnic de l’SP 

⎯ Pino Santiago, Manuel del – cap de l’SP 

⎯ Texidor Martínez, Albert – Director de la DAiL 

 

S’excusen, 

⎯ Giménez Dapena, Míriam – vicegerenta de Persones (delega en 

Núria Balbuena, cap de l’Àrea de Gestió de Persones 

⎯ Martos Aguilar, Iván – delegat de Prevenció JPTGAS-F 

⎯ Nadal Tersa, Jordi – delegat de prevenció JPDI 

⎯ Urrea González, Merche – delegada de prevenció CEPTGAS-L 

⎯ Zarzuela Rodríguez, Paloma – delegada de prevenció CE-PDI 

 

No assisteixen, 

⎯ Martínez Flores, Ivan – vicegerent de Recerca 

⎯ Prats Ejarque, Guillem – Delegat de Prevenció CE-PDI 

 

Ordre del dia:  

1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior (14/12/2023) 

2. Informe de la presidència 

3. Informe d’accidentalitat del 1r trimestre de 2024 

4. Obres en curs durant del 1r trimestre de 2024 

5. Informe sobre el retorn de taules de planificació de mesures correctores i comunicats de risc (TPMC) 

6. Memòria de l’activitat preventiva 2024 

7. Torn obert de paraules. 
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Documentació lliurada en format electrònic 

⎯ Acta 14/12/2023 

⎯ Accidentalitat 1r trimestre de 2024 

⎯ Relació d’obres en curs 1r trimestre de 2024 

⎯ Retorn TPMC i comunicats de risc 

⎯ Memòria de l’activitat preventiva 2023 

 

Desenvolupament de la sessió 

 

S’agraeix als degans de les Facultats de Ciències i Biociències i a 
l’administradora de centre l’acollida de la celebració del Comitè a la Sala de 
Juntes. 

 
1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior 14/12/2023 

L’acta s’aprova per assentiment. 
 
2. Informe de la presidència 

 
Nomenaments nous: 

Míriam Giménez es des de l’1 de febrer la vicegerent de Persones de la UAB, 
i malgrat excusa avui la seva assistència, se li dona la benvinguda com a 
membre de la part institucional al Comitè de Seguretat i Salut de la UAB. 

S’agraeix la tasca i la dedicació de Fernando Guerrero a aquest comitè i a les 
seves responsabilitats com a vicegerent al llarg d’aquests darrers anys. 

 
Paloma Zarzuela és la delegada de prevenció pel Comitè d’Empresa del PDI 
Laboral que mancava per designar, que excusa l’assistència per estar de 

viatge fora de la UAB i a qui se li dona la benvinguda. 

 

Temes generals: 

⎯ Feta la darrera revisió sobre la proposta d’actualització del  Protocol per 
a la prevenció i tractament de l’assetjament laboral, es participarà 
tot just en tornar de setmana santa, perquè es puguin fer les aportacions 

dels membres i les membres del CSS. 

⎯ En matèria d’assetjament laboral, s’han emès les resolucions de les 
CIRCA’s 34 i 36 (aquesta darrera entrada per registre el 30 de gener de 
2024) en el sentit que no es troben indicis constitutius d’assetjament 

laboral, i pendent de resolució per part del rector està la CIRCA 35 que la 

vicerectora ja ha reclamat.  

⎯ Participats els PNT’s d’investigació i de gestió administrativa d’accidents 
el 8 de març, es valoraran les aportacions de la part social per a la seva 

incorporació, si és el cas. 

⎯ En relació amb l’acord sobre consensuar la millor solució possible a 
l’incompliment en el cas de la rampa de Medicina, des de l’Àrea de 

Prevenció i Assistència i la Direcció d’Arquitectura i Logística s’han portat 
a terme reunions amb la facultat de Medicina, les persones usuàries i les 
delegades de prevenció, reunions en que s’ha presentat la proposta de la 

DAiL, consensuada amb el Servei de Prevenció, per a garantir 
l’accessibilitat i el trànsit segur de mercaderies a la zona M4. S’ha optat 

per la instal·lació de 3 plataformes salva escales que evitarà haver de fer 
servir la rampa i permetrà salvar els tres trams d’escales existents a la 
zona, de manera que també s’incorpora l’accessibilitat i la seguretat del 
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trànsit de productes i mercaderies cap a la zona de l’ascensor que s’està 
construint. La solució acordada entre les parts implica complir amb els 

requeriments legals de contractació en cas d’obres, de manera que s’ha 
adquirit el compromís de tenir la instal·lació efectuada al setembre/ 
octubre de 2024. Mentrestant, des de la Direcció d’Arquitectura i Logística 

s’instal·larà una plataforma salva escales de lloguer. 

 
⎯ A la Comissió d’Economia i Organització del passat 22 de febrer es van 

aprovar les convocatòries per a la concessió d’ajuts destinats a millorar la 

prevenció de riscos als laboratoris, a la compra d’equips de protecció 
individual, i per a millorar la prevenció de riscos ergonòmics (cadires) de 

la UAB per a l’any 2024. L’import total destinat ha estat el mateix 

(124.000 €), però redistribuït de la manera següent: 

o Modalitat A  29.000 € 
o Modalitat B  40.000 € 

o Modalitat C  31.000 € 
o EPI    9.000 € 
o Cadires ergonòmiques15.000 € 

 
Avui s’han publicat les resolucions provisionals amb període d’al·legacions fins 

el 8 d’abril. 
 
⎯ En relació amb l’expedient amb referència 8/0008661/21 (avaluacions de 

riscos, de riscos psicosocials, simulacres, formació de delegades i delegats 
de prevenció, adequació de mitjans humans i materials del Servei de 

Prevenció) la UAB rep una notificació amb la resolució del director general 
de Relacions Laborals on es proposa confirmar mesures correctores per 
incompliments en matèria de prevenció de riscos laborals. La direcció 

d’universitats ens fa requeriment sobre les avaluacions de riscos 

psicosocials, simulacres i dotació de la plantilla. 

Pel que fa a riscos psicosocials es farà un altre plantejament però 
mentrestant s’han d’agilitar les agendes per tal d’acomplir els terminis o 

es recorrerà a la subcontractació. Sobre els simulacres s’instarà les 
persones responsables dels edificis perquè estableixin una data i si no, es 

farà d’ofici des del Servei de Prevenció. Pel que fa a plantilla, es demana 

poder incrementar l’RLT amb un higienista i un administratiu. 

⎯ També es produeix una compareixença el 7 de febrer a la Inspecció de 
Treball en relació amb dues actuacions (8/0012597/23 i 8/0028843/23) 

per aportar informació requerida per la inspectora.  

⎯ Pel que fa al desenvolupament del Pla d’Avaluació Psicosocial de la UAB:  

o S’està redactant l’informe de l’avaluació de riscos psicosocials de la 
Facultat de Filosofia i Lletres.  

o Constituïts els grups de treball per l’avaluació de riscos psicosocials de 
les Facultats de  de Ciències de l’Educació i de Traducció i Interpretació. 

Enviat el qüestionari d’avaluació, el dilluns 18 de març al personal de 
la FTI, i el de Ciències de l’Educació previst per al 15 d’abril. 

o Pel que fa a l’avaluació del Rectorat, hi ha hagut un 83,09% de 
participació en la formació per a la prevenció de riscos psicosocials 
prèvia a l’avaluació. Pendent la determinació del calendari de 

planificació. Amb 461 persones convocades i 383 certificades. 
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⎯ Actualització de la informació en matèria de formació inicial en PRL: de les 
3.543 persones convocades en les 13 edicions fetes (gener 2023-març 

2024), un 37,5% del PDI ha superat i del PTGAS un 66,6 %. S’estan 
buscant noves solucions com recórrer al regim sancionador i la implicació 

dels caps superiors. 

⎯ La formació per als membres del CSS sobre la intervenció en la CIRCA té 

un resultat de 5,7 /6 nivell de satisfacció. 

 
⎯ S’estan portant a terme unes millores en matèria de protecció contra 

incendis a la zona B2 parell que inclouen la construcció d’una nova sortida 

d’emergència (escala exterior) a la zona, fet que millorarà les condicions 
d’evacuació principalment de les plantes 0 i 1. Durant l’execució de les 

obres la sortida d’emergència existent a la planta -1 es mantindrà 
inoperativa. S’ha informat a les persones usuàries de la situació indicant 
que durant aquest temps en cas d’emergència hauran d’evacuar pel cos 

central.  

 

⎯ El passat 7 de febrer va haver-hi un incendi a l’Escola d’Enginyeria. El foc 

es va produir per la projecció de guspires envers una cadira durant la 

càrrega d’una petita bateria de liti. La cadira va generar una intensa 

fumera que va activar els detectors i el sistema automàtic d’evacuació 

(activació de sirena). Tant la gestió de l’incident foc com l’evacuació es va 

desenvolupar amb normalitat, i també es va fer la investigació pertinent 

de l’incident. Les cadires dels ajuts compleixen els requisits de roba 

ignífuga. 

 

⎯ El passat 22 de febrer va arribar comunicat per part del departament de 
Ciència Animal i dels Aliments de la possible infecció per Corynebacterium 
pseudotuberculosis de diverses ovelles. A partir d’aquesta comunicació, 

des del SAS es comprova l’estat vacunal enfront el Tètanus-diftèria del 
personal del Servei de Granges i se’ls recorda la necessitat de mantenir la 

pauta vacunal correctament. En paral·lel es contacta amb la mútua 
d’accidents per sol·licitar indicacions preventives i de tractament en cas 
que es confirmi la infecció. Es va fer un cultiu per confirmar el diagnòstic, 

però va ser negatiu.  

 

⎯ Actualització sobre el projecte productes altament preocupants: es va fer 

un primer contacte amb la Unitat de Compres per valorar la informació 

sobre adquisicions de productes via SUMMA. Aquesta informació no ha 

estat del tot satisfactòria per a la finalitat del projecte, de manera que 

s’ha demanat un segon intent de filtrat de la informació sobre 

adquisicions.  

 
⎯ S’ha reprès el projecte de treure a concurs el control de plagues a la UAB, 

amb la participació en la redacció dels criteris tècnics del Servei de 

Prevenció, l’Oficina de Sostenibilitat, la Unitat de Manteniment i 

Infraestructures, i la Unitat de Bioseguretat. 
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⎯ S’ha iniciat el treball sobre l’aplicació Prevenplan per a la gestió de la 

prevenció a la UAB,  el desenvolupament i implantació del qual està previst 

pel 2024. 

 

⎯ En relació amb el concurs per contractar un Servei de Prevenció 

l’adjudicació està en tràmit. VITALY va presentar la millor oferta per als 

dos lots: medicina del Treball i higiene. 

 
⎯ En relació amb el qüestionari per a l’avaluació de riscos del teletreball, 

l’Àrea de Prevenció i Assistència està fent proves i valoracions sobre quina 

és la solució més eficient, tenint en compte el desenvolupament de la nova 

aplicació de gestió de la prevenció.  

 

 

 

S’obre un torn de paraules:  
 

Per la part social es diu que sobre la rampa de Medicina es farà l’única solució 
perquè es va fer malament des d’un principi. 
 

S’opina que el canvi de mètode d’avaluació psicosocial no canviarà els 
resultats de participació. Hi ha una clara manca de participació del PDI. Pel 

que fa a la formació psicosocial del 83,09% al Rectorat caldria tenir les dades 
de participació de les altres facultats, i la presidenta afirma que el resultat 
del rectorat és tant alt perquè la majoria pertanyen al PTGAS 

 
Respecte als productes altament preocupants s’opina que els resultats serien 

més fiables si s’obtingués la informació per part del personal tècnic de 
laboratori. Des de la part institucional, però, s’argumenta que excepte les 
donacions, tot el material que s’adquireix passa per SUMMA. 

 
Es congratulen que després de dos anys se’ls faciliti el protocol de la CIRCA 

per a participar. 
 
Pel que fa al Corynebacterium pseudotuberculosis una delegada de prevenció 

informa que fa uns anys ja es va practicar una autovacuna. El Servei de 
Prevenció no té constància i es demana a la cap dels serveis científicotècnics 

que faci un informe més detallat. 
 
 

3. Informe d'accidentalitat del 1r trimestre de 2024 
Informa un tècnic superior de prevenció de riscos laborals del Servei de 

Prevenció de la UAB.  
 
A la part social li sobta que hi hagi tants casos de la tipologia 17 i se li respon 

que són els ocasionats pels problemes existents al CBATEG,  i que s’està 
mirant d’externalitzar la solució perquè no es troba la causa. La part social 

demana com es registren els accidents psicosocials que es repeteixen; se li 
informa que no es consideren repeticions si no recaigudes i, per tant, no 
s’enregistren. Es destaquen les 106 investigacions en línia. 
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4. Obres en curs durant el 1r trimestre de 2024 
Informa el cap de la unitat Tècnica d’Arquitectura i d’Urbanisme.  

 
Hi ha hagut 47 actuacions, 3 de les quals corresponen a accessibilitat, 3 a 
seguretat contra incendis, 12 a millora d’eficiència energètica, 1 a prevenció 

de riscos laborals, 1 a seguretat als laboratoris i 1 a la substitució de plaques 
de fibrociment. 

 
5. Informe sobre el retorn de taules de planificació de mesures 

correctores i comunicats de risc (TPMC)  

Informa el cap del Servei de Prevenció. 
 

La part social informa que en els espais de treball manca ordre i neteja, 
especialment en els laboratoris. El cap del servei de prevenció informa que 
s’inclou en les avaluacions i revisions de riscos. La presidenta opina que és 

responsabilitat dels directors de departament. S’observa que hi ha un 
augment dels comunicats des de l’últim any. 

 
 
6. Memòria de l’activitat preventiva 2023 

Informa el cap del Servei de Prevenció. 
 

S’explica que l’índex d’accidentalitat de referència, en el cas de la UAB, és el 
de la pròpia Universitat en relació de l’evolució que presenta respecte d’altres 
anys. 

 
7.Torn obert de paraules 

 
La part social es queixa que la normativa de sortides de camp no preveu les 

realitats actuals i que se li dona molt poca atenció a les sortides de camp. La 
presidenta suggereix que presentin les observacions que considerin al 
Vicerectorat d’Estudis i d’innovació docent directament. 

 
La part social demana informació sobre les dades de l’Opina que s’havia dit 

que s’informaria al CSS en aquesta sessió. La secretària informa es farà en 
el segon trimestre però que es pot avançar que el servei de prevenció no n’ha 
rebut cap. També es comenta que l’accés a la informació sobre els resultats 

de l’OPINA que es tenen a d’altres àmbits es podrien fer arribar a aquest 
Comitè. 

 
La part social demana informació sobre les 7 CTA de 2023. La secretària 
informa que la competència no és de l’Àrea de Prevenció i Assistència i que, 

per tant, no correspon que pugui donar les dades. Queda manifest, però, que 
no hi ha articulat cap mecanisme perquè el CSS disposi d’informació sobre 

les CTA’s en què hi ha implicat personal de la Universitat.  
 
Un tècnic de prevenció demana a la DAiL si és un criteri posar baranes 

perimetrals a les teulades on hi ha plaques i el director de la DAiL respon que 
la idea és anar-ne posant.  
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Acords 
 

⎯ Participar el protocol CIRCA amb les delegades de prevenció a la tornada 
de setmana santa. 

⎯ Presentar les dades de l’Opina rebudes en la sessió de CSS del segons 
trimestre de 2024. 

⎯ Reclamar resolució del rector de la CIRCA 35. 
⎯ Demanar un informe a la cap dels serveis científicotècnics més acurat 

sobre el cas de Corynebacterium pseudotuberculosis. 

 
S’aixeca la sessió a les 13:15 hores, de la qual, jo, com a secretària, estenc 

aquesta acta. 
 

La secretària     Vist i plau 

La presidenta 
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